## AWARD CITATION

For the head of the 116 stationary aviation repair workshop Major of engineer corps MISHUTOV NIKOLAJ MIKHAILOVICH

## is recommended for a state award

1. Birth year 1904

Nationality 2. Russian

Party membership 3. VKP(b) member since 1929

Social background 4 Worker

Education 5.

General: remotely 10 years school in 1933. Military: Red Army military engineer courses 1933.

In Red Army service since 6. 1926

In active duty since 7. 22.06.1941

Awards 8. None

## I. Brief and specific description of the personal feat or merits

In a short time available, comrade MISHUTOV managed to efficiently organise and establish functioning aviation workshop and to find a capable and educated team of workers (production workers, technicians, engineers).

His aviation repair workshop has the best equipments and production facilities among the troops of the 3 Airforce.

During 1942, the workshop under comrade MISHUTOV's direct leadership repaired 139 aircrafts and 195 aviation engines.

Extensive work was conducted by comrade MISHUTOV in the area of heating devices prepare and skis repairs. Of the heating devices (pipes with and without blowers), there were repaired 3 trains loads. As for the skis, 115 sets for U-2 aircrafts were repaired.

Comrade MISHUTOV organised a local agricultural production, which provides good food supplies for his unit.

Comrade MISHUTOV mastered and prepared for repairs of the following aircraft types: LAGG-3, IL-2, Hurricane. Under comrade MISHUTOV's leadership, there was performed a successful replacements of a "Merlin XX" engine with a Soviet produced "M-105 RA" engine. The first operational test of a Hurricane aircraft refitted with "M-105 RA" engine showed positive results.

He deserves state award - order "RED STAR".

Deputy head of the repair department of 3 Airforce Major of engineer corps signature /ANOKHIN/

Conclusion of the superiors

Comrade MISHUTOV deserves to be recommend for order "RED STAR" Aide to the commander of aviation engineering service of 3 Airforce Colonel of engineer corps signature /MARKOV/

25 December 1942

He is to be bestowed with "RED STAR"			
	3 Airforce	signature	
27 December 1942			



## HAPPALHOL JINCT

НА НАЧ АЛЬНИКА 116 СТАЦИОНАРНЫХ АВИАМАСТЕРСКИХ NHXEHEP-MAMOPA

мишутова Никодая Микаиловича ПРЕДСТАВЛЯЕМОГО В ПРАВИТЕЛЬСТВЕННОМ НАГРАДЕ

- 1. Год рождения 1904r.
- 2. Национальность русский
- 3. Партийность член BKП/6/ с 1929г.

- 4. Соц.положение рабочий
- 5. Образование: общее -экстерн 10 кл.средн. школы в 1933г. военное - курсы инженеров ВВС РККА в 1933г.
- 6. Служба в прасном Армии с 1926г.
- 7. С какого времени в Деистаующем Армии с 22.6.41г.
- 8. Награды не имеет.

Тов. МИШУТОВ в сравнительно короткий срок сумед хорошо организовать и оборудовать цеха мастерских, подобрать расотоснособный и квалифицированный состав коллектива мастерских /производственных расочих, техников и инженерову.

По оборудованию и производственным помещениям мастерские являются лучшими в 3-в воздушной Армии.

В течении 1942г. мастерские, при непосредственном руководстве тов. Мишутова, выпустили из ремонта 189 самолетов и 165 моторов. Большая расота проделана тов. Мишутовим в области организации ремонта средств подогрева и ремонта лыж. Средств подогрева /труб с вентиляторовии и сез вентиляторов/ отремонтировано 3 вагона и лыж к самолетам у-2 - 115 комплектов.

Тов. Мишутовым создано при мастерских подсобное хозянство, за счет чего обеспечивает хорошее питание своего личного состава. Тов. Мишутовым изучены ремонтом следующие самолеты: ЛАГГ-3, Ил-2, Харрикейн. Под руководством тов. Мишутова произведена удачная замена мотора "Мерлин XX" на самолета Харрикейн, на отечественный мотор № 105 РА. Первые испытания самолета Харрикейн с указанным мотором дали положительные результаты. мотором дали положительные результаты.

Достоин представления к правительственной награде - орденом "кРАСНОЙ ЗВЕЗДЫ".

Jacu. НАЧАЛЬНИЕ РЕМОТДЕЛА З ВА ИНЖЕНЕР-МАНОР МИНИСТИКИ / АНО XИН/ заключение старших науфпьников тов. Минутов достоин представлений к правитель. отвенной награде - Орденой "Красной звезом".

25" декагра 1942г. Гом. Командующего по ИАС 3-ВА ...

инженер. полковник МИКИ!

